
Protokół nr XXIX

Rady Gminy Bralin

z dnia 29 października 2oL2 roku'

Porzadek obrad:

1. otwarcie sesji istwierdzenie prawomocności obrad.

2. Uchwalenie porząd ku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej i realizacji uchwał podjętych na
poprzed n iej sesji.

5' Sprawozdanie oświatowe o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Bralin W roku
szkolnym Żo1'L/2oI2.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bralin na
lata 2oI2- 7oŻo.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy.

8' Pod'ięcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1dt żyta przyjmowanej, jako
podstawę do obliczenia stawki podatku rolnego.

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.

1"0. Podjęcie uchwały W spraWie wysokości rocznych stawek podatku od środków
tra nsportowych.

11. Podjęcie uchwały W sprawie podziału Gminy Bralin na okręgi wyborcze, ustalenia ich
granic i numerów oraz liczl:y radnych wybieranych w każdym okręgu'

72. Anallza oświadczeń majątkowych radych'

13. Wolne głosy i wnioski.

L4. Zamknięcie posiedzen ia.

Pkt 1) otwarcie sesji istwierdzenie prawomocności obrad.

otwarcia posiedzenia o godzinie 15'O0 dokonał przewodniczący rady Marek Fras i

stwierdził, że obecnych jest 13 na stan ogóIny J.5 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami
prawa obradować i podejmować praWomocne uchwały.

Nieobecni: Jerzy Bzymek, Zbigniew Kosakiewicz, Paweł Narękiewicz.

Ponadto w sesji udział wzięli wójt Roman Wojtysiak, skarbnik Grażyna Mosch, sekretarz
Zbigniew Łatka, kierownik RKS Sławomir Bąk radni powiatowi Karol Hibner, Piotr Hołoś i
Zenon Kasprzak oraz sołtysi Z terenu Gminy Bralin.

Pkt 2) Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący rady przedstawił zebranym proponowany porządek obrad XX|X sesji.

Rada jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad.

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji kontrolowali radni Roman Lemanik i Jan Leśniarek'

Kontrolujący nie wnieśli uwag do treści protokołu.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie kontrolowany protokół.



Za przyjęciem protokołu głosowało L3 radnych.

Rada protokół Nr XXV|l i XXV|ll przyjęła jednogłośnie.

Pkt 4) sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej i realizacji uchwał podjętych na
poprzedniej sesji.

Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych poprzednich sesjach:

)AVII sesid:

1. Uchwała Nr 127 w sprawie zmian w budżecie gminy.

Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby obrachunkowej w Kaliszu ido Wydziału Kontroli,
Prowneqo iNądzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.

2. Uchwała Nr 128 w sprawie podziału Gminy Bralin na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu

Uchwclłę przesłano do Wydziołu Kontroli, Prawnego i Nodzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznoniu oroz do Komisorza Wyborczego w Kaliszu. Komisarz Wyborczy w
Kaliszu postonowieniem stwierdził, że uchwoło zostdło podjęto z noruszeniem przepisów
kodeksu wyborczego i zobowiqzał rodę do podziału gminy no okręgi zgodnie z kodeksem
wyborczym.

> Wójt wyjaśnił, że komisarz wyborczy na etapie konsultacji miał obiekcje, co, do podziału

sołectwa Chojęcin, Chojęcin'Szum i Chojęcin-Pa rcele na okręgi wyborcze mimo, że PKW
dopuszcza odstąpienie od zasady niełączenia jednostki pomocniczej z częścią innej jednostki

Komisarz Wyborczy w Kaliszu nie przyjął uchwalonego przez radę rozwiązania izobowiązał
radnych do nowego podziału 8miny w n iep rzekraczaInym terminie do 31 października' w innym
przypadku osobiście dokona podziału gminy na okręgi. Wójt dodał, że wspólnie z

przewodniczącym rady i sekretarzem udali się do komisarza w celu wypracowania kompromisu
w kwestii podziału gminy. Komlsarz proponował kilka rozwiązań po negocjacjach udało się
wypracować'możliwą dla obu stron wersję, która dzisiaj zostanie radnym zarekomendowa n a.

3. Uchwała Nr 129 W sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy
Bralin, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.

tJchwałę przes|ano do Wydziału Kontroli, Prownego i Nodzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu oraz do Komisarza Wyborczego w Koliszu. Postanowieniem
Komisorz Wyborczy w Koliszu stwierdził, że uchwoła W sprawie utworzenia stałych obwodów
głosowania jest przedwczesna z uwagi na fakt, iż zakwestionował podział gminy Bralin na

okręgl.

4. Uchwała Nr 130 w sprawie wymagań, jakie powinni spełnić przedsiębiorcy ubiegający się o

uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zWierzętami, prowadzenia

schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk ispalarni zwłok zwierzęcych i ich części

na teren ie Gmlny Bra lin.



Uchwołę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu. Uchwoła została opublikowono w Dzienniku Urzędowym
Województwa Wielkopolskiego w dniu 19 październiko br' pod pozycjq 4395.

XXVIII sesid:

1. Uchwała Nr 131 w sprawie przystąpienia Gminy Bralin do realizacji projektu systemowego W

ramach Programu operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet lX Rozwój wykształcenia i kompetencji
w regionach, Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych izapewnienie Wysokiej jakości

usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie 9.1.2 Wyrównywanie szans
edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w
jakości usług ed u kacyj nych.

Uchwałę przesłono do Wydziału Kontroli, Prownego i Nodzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu oroz do Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Poznąniu.

Sprawozdanie z działa lności:

1. Wpis do ewidencji działalności gospodarczej - 12,

2. Wymeldowanie z pobytu stałego - 15,

3. Zameldowanie na pobyt stały _ 4,

4. Przemeldowanie w obrębie gminy _ 4,

5. Zameldowanie na pobyt czasowy - 13,

6. Wystąpienie o nadanie numeru PESEL - 7'

7. Wprowadzenie zmian numerów dowodów osobistych _ 27,

8' Wprowadzenie zmian o unieważnienie dowodów osobistych _ 33.

SPOTKANIA I KONSULTACJE

25.09.ŻoI2- godz. 10.00 spotkanie z Tomaszem Grygorcewiczem _ projektantem kolektora

odnośnie konsekwencji nieterminowego dostarczenia pozwolenia na budowę kolektora
tłocznego, na chwilę obecną inwestycja została rozpoczęta, godz' 74.00 spotkanie z

Henrykiem Wawrzyniakiem pełnomocnikiem firmy ,, Przedsiębiorstwo Budowlane Maria
Wawrzyniak" wykonawcą kolekto ra.

Ż6.o9.2oL2 - 27.07.2oIŻ udział w Samorządowym Kongresie oświaty, wójt dodał, że

samorządy Wystąpiły do sejmu Z inicjatywą legislacyjną odnośnie Zmiany Karty Nauczyc|ela i

ustawy o oświacie.
28.07.2or2 - godz. 8.00 spotkanie Ze Starostą Kępińskim, godz. 9'00 spotkanie z Prezesem

spółki ,,lNWESToR _ Kępno", godz.9.30 spotkanie z delegacją oSP Gola,

o1-ro.zorz - godz. 77.00 spotkanie z Senator RP Andżeliką MoŹdżanowską rozmowy
dotyczyły między innymi planowanego w Warszawie spotkania z przedstawiciela m i PZERil,

godz' 75'00 udział w posiedzeniu komisji oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu
oz.Lo.zo:'z - godz' 09.30 sprawa sądowa w Kaliszu dotycząca składek ZUS z ZFśS,

o3.Lo.2or2 - godz. 9.0o spotkanie z Pauliną Przybylską z Tygodnika Kępińskiego na temat

,,węzła Bralin",
O4.LO.2OL2 - godz. 70.00 podpisanie umowy z KPDM na wykonanie 100 m odcinka drogi w
Taborze Wielkim, resztę drogi po Wygranym przetargu będzie wykonywać firma ,,Karhon" z

sycowa, godz.73.00 udział w uroczystości Dnia Seniora w Mnichowicach,
o5.1o.2o12 - godz' 70.00 spotkanie W ramach spółki ,,lNWESTOR _ Kępno",



07 'Lo.2oLŻ - godz. 75.00 spotkanie z p rzedstawiciela m i stowarzyszenia Przyjaciół Ziemi
Bralińskiej poprzedzające imprezę pośWięconą tematyce łowieckiej,
o8.Io.2olŻ podpisanie aktu notarialnego w Sycowie,
Io.Lo.20L2 - tz.oa.zolŻ - udział w Zjeździe WójtóW' Burmistrzów i Prezydentów miast We

Wrocławiu. Podczas zjazdu poruszono temat wypracowania wspólnej strategii samorządów
w kwestii przekazywania dróg kra'jowych gminom.
IŻ.oa.LolT coroczne spotkanie z sołtysami w celu podsumowania dotychczasowej
współpracy,
L5.L0'2or2 - godz. 70.00 spotkanie z przedsiębiorcą prowadzącym działalność gospodarczą

na terenie Gminy Bralin, godz.72.00 udział w obchodach Dnia Edukacji Narodowej w Nowej
Wsi Książęcej, godz.74.00 udział w obchodach Dnia Edukacji Narodowe.j w Gimnazjum,
1'6'Lo'20L2 godz. 73.00 spotkanie Z Komisarzem Wyborczym w KaIiszu w sprawie uzgodnień
dotyczących podziału gminy na okręgi wyborcze,
L7,Io.20r2 godz. 08.00 udział w apelu zorganizowanym przez uczniów ze szkoły
podstawowej z okazji Dnia Drzewa,
LB'Io.zoIŻ _ urlop wypoczyn kowy,
19.ro.Lolz godz. 72.oo udział w jubileuszu 101 Urodzin mieszkanki gminy, godz' 18.00

udział w Dniu Pracownika Budow|anego w Kępnie,
2Ż.Io.2oIŻ - urlop wypoczynkowy,
z3'Lo.2or2 godz.09.00 podpisanie umowy z firmą,,CARBoN' na budowę drogi w Taborze
Wielkim, godz. 70'00 udział w jubileuszu 90 Urodzin mieszkanki 9minY, godz. 77.oo udział
w obchodach Dnia Seniora w Nosalach,
24.Lo.zor2 godz. 9.3o wręczenie dyplomów i stypendiów dIa uczniów ze szkoły
podstawowej i gimnazjum, godz' 10.30 spotkanie z mieszkańcami z Ch ojęcina-Pa rceli, w

_ sprawie złożonego do budżetu wniosku o ujęcie zadania inwestycyjnego budowy drogi z

chojęcina do Chojęcina-Pa rce li,

25.ro.2or2 godz. 77.00 spotkanie z dzierżawcą budynku gminnego byla ,,Piramida", godz.

73'00 udział w uroczystości Dnia Seniora w Bralinie,
26'Lo.2otŻ - urlop wypoczynkowy, godz. 77.00 udział w uroczystości ,,Pasowania na

Przedszkola ka".
> Wójt poprosił radnych o ustalenie dogodnego dla nich terminu spotkania jednakże nie w
godzinach popołudniowego z uWagi na fakt, że udział w nim winni wziąc pracownicy urzędu
(członkowie komisji doradczej). Spotkanie poświęcone będzie omówieniu projektów

dotyczących gospodarki śmieciowej w związku ze zmianą przepisóW W tej materii.

Pytań do sprawozdania nie zgłoszono.

Pkt 5) Sprawozdanie oświatowe o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Bralin w
roku szkolnym LOLU 2OL2.

Sławomir Bąk kierownik RKS omówił sprawozdanie oświatowe.

Sprawozdanie stanowi załączry!& do niniejszego protokołu.

> Sławomir Bąk omawia'jąc demografię w przedszkolach wtrącił, że zdarzają się

niespr'awied liwe uwagi odnośnie pracy komisji rekrutacyjnej.

> Wójt wyjaśnił zasady rekrutacji dzieci do przedszkola.

> Sławomir Bąk dopowiedział, że została sprowadzona doraźna kontrola do przedszkola w
Bralinie, która wypadła bardzo dobrze nie było żadnych zrzutów odnośnie Pani dyrektor ani

komisji rekrutacyjnej.



> Wójt dodał odnośnie demografii w gimnazjum, że pomimo, mniejszej liczby uczniów klas
pierwszych zdecydowano się na utrzymanIe trzech oddziałów z przYczyn organ izacyjnych.

Na marginesie wójt dodał, że miało miejsce uroczyste pożegnanie Pana dyrektora Tadeusza
Ambrozika przechodzącego na emeryturę.
> Sławomir Bąk wyjaśnił zasady dowozu dzieci do placówek oświatowych.
> Wójt W uzupełnieniu do sprawozdania dodał, że oprócz podstawowych spraw w nim

omówionych należy podkreślić, że gmina dodatkowo świadczy pewne usługi, których inne
gminy nie świadczą a mianowicie:

Świetlica dla dzieci jest czynna od 6.30 podczas gdy inne gminy otwierają świetlicę o godzinie

8.00.

Stołówka szkolna oferuje posiłki dla wszystkich dzieci, które chcą tymczasem są gminy

organizujące posiłki tylko i wyłącznie dla dzieci wymagających doźywiania (przyczyny

socjalne)
> Przewodniczący rady zapytał, czy są pytania do sprawozdania ośwlatowego?
> Urszula Górecka powiedziała' że widzi jak woźny codziennie przewozi wózek z termosami z

przedszkola do szkoły i wydaje się jej to śmieszne, czy nie lepiej zorganizować stołówkę w
szkole?
> Wójt odpowiedział, że pięćdziesięcioro dzieci przeszło z przedszkola do szkoły
podstawowej więc jedna z pań kucharek z przedszkola musiałaby otrzymać wypowiedzenie z

pracy żeby uniknąć takiej Sytuacji utrzymano gotowanie obiadów dla zerówki nadal w
przedszkolu. W przyszłym roku jedna z pań zatrudniona w stołówce w gimnazjum - jak

wynika z dokumentów _ idzie na emeryturę wówczas kucharka z przedszkola przejdzie do
gimnazjum i nastąpi reorga n izacja.

_ odnośnie woźnego posiłki może przewozić samochodem, bo ma potrzebne uprawnienia i

otrzymuje zwrot kosztóW przewozu, jedvnie puste naczynia odwozi z powrotem wózkiem do
przedszkola.

lnną kwestią jest fakt, że posiłki przedszkolne są lepsze aniżeli menu, które serwuje stołówka
szklona.

Dalszych pytań do sprawozdania nie zgłoszono.

Pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Bralin na lata 2ot2- 2oz0.

Zmiana WPF dotyczy głównie wprowadzenia nowego programu operacyjnego ,,Kapitał
Ludzki" współfina nsowan ego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego.

Druga zmiana dotyczy nakładów finansowych na budowę kolektora tłocznego.

Pytań i uwag do projektu uchwaly nie zgtoszono.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Bralin na lata 20IŻ- 2020

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych.

Uchwała Nr xxlx/L32l2o12 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 7) Podjęcie uchwaĘ w sprawie zmian w budżecie gminy.



W budżecie proponuie sie wprowadzenie nastepuiacvch zmian:
].. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o kwotę
5.586,00 zł z przeznaczen ie m na wypłatę dodatków w wysokości 250 zł miesięcznie na

pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym Wymiarze czasu pracy, realizującego pracę

socjaln ą w środowisku.

2. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o kwotę
89,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie prac komisji kwalifikacyjnej i egzaminacyjnej
powołanej w 2012 roku do spraw awansu zawodowego nauczycieli.

3. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o

kwotę ]'23.130,00 zł z przeznaczeniem na realizację ustawy o zwrocie podatku akcyzowego
zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolne.1 z

przeznaczeniem na zwrot części podatku akcyzowego - zadanie zlecone gminie.

4. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o kwotę
10.000,00 zł z przeznaczeniem na realizac'ję świadczeń rodzinnych i świadczeń z funduszu
alimentacyjnego - zadanie zlecone gminie.

5. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o
kwotę 2'074,OO zł z przeznaczeniem na dofinansowanie Wypłat zasiłków okresowych w części

8Warantowanej z b u dżetu państwa.

6. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o

kwotę 2.200,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie Wypłat zasiłków stałych.

7. na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowe'i o kwotę

]'.]-30,00 zl z przeznaczeniem na realizację własnych zadań bieżących gmin- na

dofinansowanie realizacji programu ''Pomoc państwa w zakresie dożywiania".

8. Zwiększa się planu dochodów budżetu o kwotę 41-'980,65 zł oraz o kwotę 7'408,35 zł W

myśl umowy w ramach programu operacy'inego Kapitał Ludzki współfin ansowanego ze

środków Europejskiego Funduszu Społecznego z przeznaczeniem na realizację projektu

systemowego pn. ,,Wsparcie, Wiedza i umiejętności_ Naszym Sukcesem są Najmłodsi".

Program będzie realizowany w latach 2oI2-20I3 przez jednostki oświatowe tj. Szkołę

Podstawową w Bralinie oraz Zespół Szkół w Nowej Wsi Ksiąźęcej.

9. Dokonuje się korekty planu dochodów o kwotę 17.558,00 zł w związku z pomyłką.

10. Dokonuje się korekty planu wydatków poprzez przeniesienia pomiędzy działami,

rozdziałami iparagrafami (wydatki związane z: czyszczeniem kanalizacji sanitarnej, dowozem
uczniów niepełnospraWnych do placówki ośWiatowej poza terenem gminy' zmianą

wynagrodzenia dla inkasentów za wodę, powołaniem komisji urbanistycznej, korektą planu

wydatków związanych z obsługą administracji publicznej, zmianą wysokości składki

zdrowotnej, realizacją zadań zleconych, zmianą zajęć prowadzonych w ramach programu

profilaktyki).

Pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.



Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę W sprawie Zmian W budżecie gminy.

Za przyjęciem uchwały głosowało 1-3 radnych.

Uchwała Nr XxlX/133/20L2 została przyjęta jednogłośnie.

Przewodniczqcy rady ogłosił 5 minutowq przerwę.

Przewodniczqcy rady wznowił obrady po przerwie.

Pkt 8} Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1 dt żyta przyjmowanej jako

podstawę do obliczenia stawki podatku rolnego.

> Przewodniczący rady powiedział, że w dniu 23 października miało miejsce posiedzenie

komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i ochrony środowiska, podczas którego członkowie
komisji zaopiniowali obniŹenie średniej ceny skupu L dt żyta przyjmowanej jako podstawę do
obliczenia stawki podatku rolnego, w związku z powyższym prosi Jerzego Bzymka
przewod niczącego komisji o przedstawienie opinii W tej sprawie.
> Jerzy Bzymek odpowiedział, że członkowie komisji zapoznali się z Komunikatem Prezesa

Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października Żo12 r. Wsprawie średniej ceny

skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałóW 2oI2 foku, która wyniosła 75,86 zł za I dt,

wysłuchali stanowiska przewod n iczącego Związku Rolników lndywidualnych,,Solidarność"
oraz Przewod niczącego Rady PoWiatowej Wielkopolskiej lzby Rolniczej W Kępnie, wzięli pod

uwagę sytuację lokalnych rolników a także fakt, iż rada podjęła szereg zobowiązań,
wiążących się miedzy innymi z wydatkami inwestycyjnymi izaopiniowali utrzymanie kwoty

- bazowej przyjmowane'j do obliczenia podatku rolnego na poziomie przyjętym w roku

ubiegłym a mianowicie w kwocie 59,90 zł.

> Przewodniczący rady podziękowat p rzewod niczącem u komisji rolnictwa i dodał, że na.jego

ręce wpłynęło postanowienie WieIkopolskiej lzby Rolniczej opiniujące pozytywnie projekt

obniżenia średniej ceny skupu żyta dIa potrzeb obliczenia podatku rolnego do kwoty 59,90 zł'

> Wójt powiedział, że gusowska cena żyta W stosunku do roku poprzedniego wzrosła o blisko

2 złote, wójt zaproponował, żeby cenę żyta, na podstawie której obliczany jest podatek rolny
pozostawić na dotychczasowym poziomie. Wpływy do budżetu gminy z tytułu podatku

rolnego są istotne choć nie najwyższe, część rolników jest ustawowo z niego zwolniona.
Prośba do radnych o utrzymanie omawianej stawki na dotychczasowym poziomie jest

podyktowana koniecznością wykazywania wszelkich, co ma wpływ na Wskaźniki

uwzględniane w budżecie.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę W sprawie obniżenia średniej ceny

skupu 1dt żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczenia stawki podatku rolnego.

Za przYjęciem uchwały głosowało 13 radnych.

Uchwała Nr xX|X/134/2012 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 9) Podjęcie uchwaływ sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.

Pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków

transportowych.



1października komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przeanalizowała górne stawki
podatków lokalnych określone w obwieszczeniu Ministra Finansów i zaproponowała radzie
następ ujące kwoty:
0,76 zł za 1 m2 powierzchni od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarcze.j i

budynków,
4,5L zł za 1 ha powierzchni od gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne
lub elektrowni wodnych,
o,3g zł za 1 m2 powierzchni od gruntów pozostałych W tym zajętych na prowadzenie odpłatnej
statutowej działalności pożytku publiczne9o przez organizacje pożytku publicznego
0,63 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej od budynków mieszkalnych lub ich części,
19,96 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej od budynków związanych z prowadzeniem działalności
gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części Żajętych na prowadzenie
działalności gospodarczej lub ich części,
10,65 od 1m2 powierzchni użytkowej od budynków zajętych na prowadzenie działalności
gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym lub ich części,
4,53 zł za 1 m2 powierzchni użytkowej od budynków związanych z udzie|aniem świadczeń
zdrowotnych W rozumieniu przepisów o działalności Ieczniczej, zajętych przez podmioty
udzielające tych świadczeń lub ich części,
5,08 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej od budynków pozostałych, W tym zajętych na
prowadzenie odpłatnej statutoWej działalności poźytku publicznego przez organizacje pożytku
pubIicznego lub ich części,
od budowli 2% ich Wartości.
Komisja Rozwoju Gospodarczego iBudżetu w większości zaopiniowała pozostaWienie podatkóW

na dotychczasowym poziomie Ża Wyjątkiem stawek podatku od gruntów zajętych pod jeziorami,
od powierzchni użytkowej budynków zajętych na prowadzenie działaIności gospodarczej w

_ zakresie obrotu kwaIifikowanym materiałem siewnym oraz powierzchni użytkowej od budynków
związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych.
Podatki od środków transportowych proponuje się zwlększyć o stopień inflacji.
> Wójt powiedział, że nie jest prawdą _ jak twierdzą niektórzy - iż obowiązujące W naszej
gminie podatki są najwyższe w całym powiecie. W ubiegłym roku podatki zostały
uporządkowane, zastosowano w każdej kategorii pewien procent obniżenia i dlatego w tym
roku proponuje się pozostawienie podatków na dotychczasowym poziomie, stawki
maksymalne utrzymano by w przypadku, gdy nikt danej stawki w naszej gminie nie płaci na

przykład za grunty zajęte pod jeziorami Iub gdy stosowana jest w przypadkach
jednostkowych czyli od powierzchni użytkowej budynków związanych z udzielaniem świadczeń

zdrowotnych - ośrodek zdrowia i powierzchni użytkowej od budynków zajętych na prowadzenie

działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwaIifikowanym materiałem siewnym.
Jeśli idzie o podatki od środków transportowych proponuje się Zwiększenie stawek o stopień
infla cj i.

Przewodniczący obrad poddał pod glosowanie uchwałę w sprawie określenia stawek podatku

od nieruchomości.

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych.

Uchwóła Nr xxlx/135/20!2 została przyjęta jednogłośnie.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wysokości rocznych stawek
podatku od środków transportowych.

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych.

Uchwała Nr xxlx/136/20L2 została przyjęta jednogłośnie.



Pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Bralin na okręgi wyborcze, ustalenia ich
granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.

Z uwagi na fakt, iż uzasadnienia uchwały dokonał wójt podczas sprawozdania oraz wobec
braku pytań i uwag do projektu uchwały. Przewodniczący rady przedstawił podział sołectw
na okręgi wyborcze:
1. okręg nr 1. Część Sołectwa BraIin, ulica: Jodłowa nr 15- 18' Kępińska, Nowa od nr 1-55a,
ogrodowa od nr !- 12, Rzemieślnicza, Słoneczna, Wrocławska od nr 7 _ 1Ż;

2. okręg nr 2. Część Sołectwa BraIin, ulica: 21 stycznia od nr 15-37, Benedykta Jańskiego,
Boczna, Józefa Piłsudskiego od nr 15-38, Kalinowa, Lipowa od nr 41''62a, Miodowa,
Powstańców Wielkopolskich, stefana Wojciechowskiego;
3. okręg nr 3. Część Sołectwa Bralin ulice: Józefa Piłsudskiego od nr 1'-74, Krótka, Lipowa od
nfls- 24, Nowa od nr 57-84, ogrodowa od nr 13-32, Spokojna, Wrocławska od nr 12a- 33;

4. okręg nr 4. Część Sołectwa Bralin uIice: 21 Stycznia od nr 1- ].4, Jana iJózefa Dirbachów,
Jana Rybarka, Jodłowa od nr.L-1-4, Kwiatowa, Lipowa od nr 25-4oa, okrężna, Poprzeczna,
Przemysława, Tomasza G abriela;
5. okręg nr 5. Część Sołectwa Bralin ulice: Jabłonkowa, Kręta, Marii Konopnickiej,
Namysłowska, Południowa, Pólkowska, Zielona;
6. okręg nr 6. Część Sołectwa Bralin ulice: Kacza, Kościelna, Kościuszki, Ks. Jana

Ćwiejkowskiego, Lipowa od nr 1- 1'4i' Łąkowa, Polna, Wiosenna;
7. okręg nr 7. Część Sołectwa Bralin ulice: 3-8o Maja, Błotna, Dworcowa, Leśna, Rynek,

Wrocławska od nr 34-99;

8. okręg nr 8. Sołectwo Mnichowice;
_ 9. okręg nr 9. Część Sołectwa NoWa Wieś Książęca od nr 1do nr 50 oraz od nr 105 do nr 1].3;

10. okręg nr 10. Część Sołectwa Nowa Wieś Książęca od nr 51 do nr 104 oraz wieś Nowa
Wieś Ks.-Parcele;
11-. okręg nr 11. Sołectwo Chojęcin-Parce le;

12' okręg nr 12. Sołectwo Chojęcin, Sołectwo Działosze, Sołectwo Nosale;
13' okręg nr 13. Sołectwo Tabor Wielki;
14' okręg nr 14.Sołectwo Gola, Sołectwo Tabor Mały;
15. okręg nr 15.Sołectwo Czermin, Sołectwo Weronikopole.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie podziału Gminy Bralin na

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym

okręgu.

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych.

Uchwała Nr xxlxlL37l2o12 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 12) Analiza oświadczeń majątkowych radych.

> Przewodniczący rady przedstawił zebranym treść analizy oświadczeń majątkowych

radnyeh sporządzonej przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kępnie oraz pismo Wojewody
Wielkopolskiego, z którego wynika, źe nie stwierdzono niep rawidłowości w oświadczeniach
majątkowych złożonych przez wójta oraz przewod n iczącego rady.

Pkt 13) Wolne głosy i wnioski.



> Andrzej Kucharski stwierdził, że jeśli koryto rzeki nie zostanie oczyszczone to pomimo,
napuszczania do niej czystej wody _ o czym Wspomniał Pan wójt _ stan rzeki nie ulegnie
znaczącej popraWie.

Druga kwestia dotyczy zainstalowania dodatkowego ciągu latarni ulicznych w Chojęcinie -
Szumie przy ósemce. od posesji Państwa Kujawów do Karwanów nie ma żadnej lampy.
> Sekretarz odnośnie czyszczenia rzeki powiedział, że gmina _ jako posiadająca wylot z

oczyszczalni do rzeki powinna do połowy sierpnia wykosić i utrzymać 300 m rzeki na
wysokości od mostku przy ulicy Kaczej W stronę Kępna' Prace zostały zaplanowane, w maju
gmina wystąpiła o Zmianę pozwolenia wodno _ prawnego ido dnia dzisiejszego nie ma
prawomocnego pozwolenia a tym samym podstaw do wydatkowania pieniędzy publicznych
na meliorację' Na wiosnę oczyszczalnia gminna ulegnie likwidacji Więc starosta powinien
nakazać gminie wykonanie pewnych czynności związanych z uregulowaniem rzeki a gmina na
pewno się z tych zobowiązań wywiąźe.

> Wójt W sprawie oświetlenia ullcznego dodał, że jeśli spółka oświetlenia Uliczne zacznie
aportem przyjmować mienie (latarnie) wówczas gmina może kontynuować inwestycje.

Spółka, która w ramach podpisanego porozumienia jest właścicielem i serwisantem sieci nie
chce przyjmować lamp a zainstalowanie ciągu latarni ulicznych Wymaga stosowania ściśle
określon ej procedury.

> Stanisław Niechciał poprosił, żeby przy okazji podejmowania uchwał wyborczych
zastanowić się nad zmianą terminu wyborów sołtysów irad sołeckich z zimowego na
wiosenny. Zdaniem sołtysa gdyby wybory odbywały się okresie wiosennym maj - czerwiec
cieszyłyby się większą frekwencją.
> Wójt odpowiedział, że po przystąpieniu do zmiany statutóW sołectw uwzględni wnoszoną
su8estię.

> stanisław Dębski prosi o zajęcie się drogą do Czermina.

> Wójt odpowie dział, że interweniował już w sprawie drogi, w związku z uciążliwościami
wiążącymi się z przewożenlem kruszywa ze żwirowni.
> Jacek Kuropka zapytał jaką kwotę w budżecie stanowi fundusz antyalkoholowy?
> Wójt odpowiedział, że przeszło 90 tysięcy zł.

> Jacek Kuropka dodał, Źe chciałby zaproponować Wzorem Gminy Baranów _ której dzieci
objęte są nauką pływania - zorganizowanie takich zajęć dla dzieci z Gminy Bralin. Ma
świadomość, że wszystkich dzieci nie da się objąć takim programem Więc można by je
zorganizować na przykład dla szóstoklasistów. W zależności od posiadanych środków lekcje
mogłyby trwać jedno półrocze lub cały rok szkolny'

W Stowarzyszeniu Przyjaciół Ziemi Bralińskiej są takie zajęcia i cieszą się ogromnym
powodzeniem, korzysta z nich pewna grupa młodzieży ale są też osoby zainteresowane
nauką pływania, które nie dostały się na zajęcia z powodu braku wolnych miejsc.

Jest wolą rodziców, gdyby te lekcje (bezpłatne) śię skończyły skłonni byliby płacić za naukę z

prywatnych pieniędzy.

Przykładowo dzieci z Grębanina są dowożone na naukę pływania w ramach zajęć
wychowania fizycznego.

Szóstoklasiści mają 4 godziny w-fu więc może W ramach jednej lub dwóch godzin lekcji
udałoby się zorganizować zajęcia na basenie.

W stowarzyszeniu wygląda to następująco: jedzie duża grupa dzieci i przez godzinę połowa z
nich uczy się pływać a druga połowa ma zajęcia sportowe z nauczycielem w-fu po godzinie
następuje zmiana a po 2 godzinach wszyscy wracają do domu.
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Nie powinno być problemu z opieką ponieważ nauczyciele ma'ją obowiązek w myśl Karty
Nauczyciela wypracowania dodatkowych 2 godzin.

Radny proponuje żeby ten temat rozpoznać.

> Wójt odpowiedział, że w ramach Wspomnianej kwoty funkcjonuje świetlica ,'ręcza" oraz
kilka innych rzeczy związanych z pracą z dziećmi.
Problem ze świetlicą był taki, iŹ osoba w niej pracu.]ąca z tytułu urodzenia i opieki nad
dziećmi była przez pewien czas nieobecna W pracy/ organizowano zastępstwa itrudno było o
takim programie pomyśleć.

Aktualnie wróciła Pani Karolina a radni będą niebawem uchwalać budżet oraz Gminny
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013 więc po
oszacowaniu kosztów w ramach działania świetlicy ,,r ęcza" można by _ rezygnując z innych
działań, które być może już się przeżyły _ zorganizować naukę pływanla.

W ramach zajęć szkolnych nie można wydatkować środków antyalkoho lowych, trzeba by
znaleźć na ten cel pieniądze z innego źródła'

Pomysłjest do rozpatrzenia, trzeba obliczyć koszty, rozpoznać zainteresowanie ale to radni
będą podejmować decyzję tej sprawie.

> Janusz Sania zapytał radnego powiatowego Piotra Hołosia do kogo ma się zwrócić rada
sołecka z Mnichowic z wnioskiem o wymalowanie Iinii ciągłej na zakręcie drogi powiatowej
obok kościoła.
> Piotr Hołoś przyjął wniosek sołtysa w celu przekazania upoważnionej osobie.

Pkt 14} Zamknięcie posiedzenia.

_ 
> PrzewodniczącY rady podziękował zebranym za udział w dzisiejszej sesji i o godzinie 17.00
zamknął posiedzen ie XXlX sesji.

Protokołowała: Anna Piasecka

KoNTRoLUJĄcY:

1. Paweł Narękiewicz:

2. ]ózef otremba:
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